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אז הנה החגים כבר אחרינו ולמרות 
שאצלנו בחקלאות עובדים בכל ימות 

השבוע, ניתן לשוב לשגרה. זוהי תקופה 
מאוד מורכבת, תקופה של ממשלת 
מעבר, תקופה של חוסר וודאות מי 

יהיה ראש הממשלה, איזו ממשלה ומי 
יהיו שרי האוצר והחקלאות. אנחנו 
ניצלנו ועודנו מנצלים את התקופה 

לפגישות הכנה לקראת השנה הבאה 
והממשלה הבאה, בתקווה שתקום 

ממשלה שתהיה ידידותית לחקלאות 
הישראלית.  אנחנו ממשיכים בנוהל 

הרגיל שלנו, ביקורים במשקים,  עידוד 
רכישות קבוצתיות והמשך הקשר 

בינינו לבין הרגולטורים.

סיור שר החקלאות 
מר אורי אריאל 

במהלך חודש ספטמבר קיימנו פגישה 
וסיור עם שר החקלאות אורי אריאל 

ואנשי לשכתו, מטרת הפגישה והסיור, 
לסייע לענף הצאן עוד לפני יציאתו 

מהמשרד ולהכין תיק חפיפה לשר 
החקלאות שיבוא במקומו. נושאי 
הסיור היו, הגדלת התמיכה בענף 

הצאן, ביטוח הענף, תגבור הדרכה 
ותקציבים להדרכה ומחקר ופיתוח 

בענף הצאן לחלב. כמו כן דנו עם השר 
בעידוד השקעות בענף הצאן בתחומים 
הדורשים השקעות מהענף ומהמשקים, 

הקלות ותמיכה בייבוא בעלי חיים 
לטיפוח. שמחתי לראות שהשר קשוב 

אלינו ולבעיותינו ובכלל לכל נושא ענף 
הצאן. אני סבורה שנמשיך להיפגש 

במסגרת עבודתו והקשר שלו עם 
ההתיישבות הכפרית החקלאית.

הכנס השנתי ה-31 של מדעי 
הבקר והצאן 2019 

הכנס השנתי למדעי הבקר והצאן  
יוצא לדרך וגם אנחנו בענף הצאן כבר 

שנתיים, חלק מהכנס. בבקרים יהיו 
הרצאות מעניינות ובערבים בילוי עם 

חברינו לענף החלב. אני מודעת לכך 
שלמשק החקלאי, משפחתי לא קל 

לעזוב את הכל ולהגיע אך דרוש מאמץ 
שלכם להגיע ולפגוש את האנשים 
הפועלים כל השנה בזירה העסקית 
מקצועית שלכם, ללמוד, להתרשם 

ולהכיר, שמחה שאני רואה כאן לא 
מעט מאיתנו..

רכישה קבוצתית עם 
הרמן מאווררים

בתקופה האחרונה יצאנו לדרך 
רכישה קבוצתית של מאווררים, כל 

חקלאי ומשק המעוניין מוזמן לעשות 
בדיקה לרכוש מאווררים  או להכניס 

את הנושא לתוכנית ההשקעות 
השנתית שלו, מוזמנים לחייג אליי 

ואנו נפנה אתכם  לנציג החברה 
שנבחרה לפגישה במשק לקבלת 

ייעוץ מקצועי. בבסיס ההצעה ישנה 
הנחה לרכישה קבוצתית ולאחריה יש 

מדרג נוסף של כמות  ותנאי תשלום 
נוחים, לידיעתכם. אני שמחה לצרף 

גם חקלאים אחרים שפנו אלינו 
מארגונים אחרים בכוונה להצטרף 

לרכישה הקבוצתית. בתקופה בה אנו 
נמצאים באי וודאות מצד אחד ובאי 

ביצוע ענפי ויש הצורך שלנו ליצר חלב 
ולהגדיל את המשק/הממשק. למאורר 
בסככה ישנו תפקיד חשוב, מייבש את 

תאי הרביצה, מפחית סת"ס ועוזר 
בצפיפות. כמובן שחש לקחת בחשבון  

כי השקעה ברכישת מאווררים או 
כל השקעה בתחום החקלאות קשה 

ולכן יש הצורך ברכישה קבוצתית 
כדי לסייע ולקבל מחיר טוב יותר. 

ממליצה לעשות תוכנית של "אבזור" 
הסככות בפעימה אחת או במספר 
פעימות תוך התייעצות עם היועץ 

ובהתאם לפיתוח המשק והתקציב. 
לאחר ששמעתי את כל החברות 

התרשמתי שזו החברה הנכונה איתה 
סגרתי את הרכישה הקבוצתית הרמן, 

צרו קשר. 

השבחת עדרים 
לתשומת לב כל המגדלים אשר 
מעוניינים לרכוש אינוונטר חיי 

ממשקים. אנו מנהלים מעכב ורישום 
על כל ההזרעות הנעשות במשקים 
מתחילת העבודה במסגרת ההסכם 

הקנדי ובכל שנה מסכמים את 
הביצועים במשקים. משקים וחקלאים 

אשר מעוניינים לקבל מידע על הזרעות  
או עיזים מוזמנים לפנות אלינו לקבלת 
כל מידע דרוש לפני רכישה או תוכנית 

הרבעות/הזרעות.
במטרה לשקף את הביצועים 

והתקדמות השבחת העדרים בענף 
באמצעות הזרמה וההזרעות בעבר 
ולעתיד. לסיום שמחתי לקרוא את 
דעתו של אייל שני בנוגע לעגבנייה 

הישראלית אין ספק שבימים טרופים 
אלה זו עמדה ציונית מעודדת אשר 

נעלמת מעיננו והגיע הזמן שהצרכנים 
יידעו מה הם קונים. 

אילנית דעדוש קלפון
dadosh100@014.net.il
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אות יקיר ענף הצאן מוענק 
במהלך כנס מדעי הבקר  והצאן 

ה-31 לד"ר יאן לנדאו, על 
תרומתו הייחודית והמשמעותית 

לפיתוח ענף הצאן בישראל. 
במשך כארבעים שנה עסק ד"ר 
לנדאו בעיקר בענף הצאן, הוא 

התחיל את עבודתו ב 1974 
כרפתן בקיבוץ ברעם, והחל משנת 
1981 כמדריך לגידול צאן במשרד 
החקלאות. במהלך שנות עבודתו בשה"מ התמחה בגידול 
כבשים ובהזנת צאן. ניהל את ועדת ההזנה לצאן בשה"מ 
וייסד את נורמות הזנה וממשק הזנה לצאן לחלב ולבשר, 

והעביר קורס גידול צאן לתואר בפקולטה. יאן לנדאו נולד 
בצרפת, עלה לארץ לקיבוץ ברעם ב1971, את לימודיו ל-3 

תארים עשה בפקולטה לחקלאות ברחובות. 
בשנים 1982 ו-1988 זכה יאן בתואר חתן פרס בן גוריון 

למדענים צעירים, ופרס בונה טרה למצוינות בחינוך 
חקלאי )שוויץ, 1998(. ד"ר יאן לנדאו, שימש15  שנים 

כמדריך וממ"ר הזנה במחלקה לצאן בשירות ההדרכה של 
משרד החקלאות, ובעשרים ושלוש השנים האחרונות 
משמש כחוקר במחלקה למשאבי טבע במנהל המחקר 

החקלאי )וולקני(. בשנים 1996 עד 2006 ניהל את חוות 
מיגדה תחנת ניסיונות בנגב, בה פיתח זני מספוא וממשק 

אי פליחה )בגידול חיטה( מותאמים לתנאים צחיחים 
ולגידול כבשים. במהלך שנים אלו הקים את מעבדת

)NIRS )Near InfraRed Spectroscopy לבדיקת מזונות 
מוגשים ומרעה בשיטה זו.

מיזם עז הדעת
ב-2012 הקים את מיזם "עז הדעת" המשותף בין מינהל 

המחקר והדירלפארק הטבע רמת הנדיב, המיזם הניב 
לאורך השנים מחקרים רבים ומאמרים ושני ספרים, ותרם 

לפיתוח הידע על איכות החלב ותרומתו לבריאות האדם. 
כמו כן סייע בהקמת עדר עיזים בבית הספר ימין אורד 
שבכרמל ובמסגרתו ליווה תלמידים ממשפחות מצוקה 

בביצוע עבודות חקר בתחום הצאן. ד"ר יאן לנדאו הכשיר 
וליווה את צוות המדריכים בשה"מ, העביר ימי עיון 

וקורסים מקצועיים רבים מאד בכל הסקטורים. 
בשנות עבודתו כחוקר הנחה 14 סטודנטים לתואר שני, 

שלושה לתואר שלישי ורבים נוספים לעבודות מחקר, 
גמר ופוסט דוקטורט. יאן פרסם 87 מאמרים בירחונים 
מדעיים, היה שותף בכתיבת עריכת והוצאת17 ספרים, 

ובשנים האחרונות משמש כעורך ראשי של הירחון 
המדעי Small Ruminant Research. והיה שותף בריכוז 

עשרות כנסים וועדות בנל"א בנושא צאן. בין היתר שימש 
ד"ר לנדאו כחבר והנהלת האגודה הישראלית למרעה, 
במסגרתה אירגן את הכנס השנתי של האגודה. אנשי 

האגודה למרעה ביקשו להביע את הערכתם לתרומתו רבת 
השנים של יאן לנדאו.  ▲
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